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مرور

تاکسی های برقی پایتخت 
رونمایی شد

شـــهردار تهـــران بـــا بیـــان اینکـــه عزم و 
همـــت دولـــت در حـــوزه حمـــل و نقل 
عمومی بســـیار جدی، ســـتودنی و قابل 

گزارش خبری

مهسا قوی قلب
خبرنگار

تقدیر اســـت، گفـــت: در دو ســـال اخیر 
اگـــر همت دولـــت نبود، نمی توانســـتیم 
اقدامات جدی و اساســـی در این بخش 

انجـــام دهیم.
به گـــزارش خبرنـــگار »ایـــران«، علیرضا 
زاکانـــی، دیـــروز در آیین رونمایـــی از 198 
دســـتگاه تاکســـی  برقی اظهار داشـــت: 
66 درصد ســـفرهای شـــهروندان تهرانی 
از طریـــق خودروهـــای شـــخصی صورت 
 می گیـــرد؛ ایـــن آمـــار بـــرای پایتخـــت

نگـــران کننـــده اســـت. بایـــد در زمینـــه 
توســـعه و نوســـازی حمل و نقل عمومی 
اقداماتی انجام دهیـــم و انقلابی در این 

بخش صـــورت پذیرد.
وی افـــزود: عـــلاوه بـــر خودروهایـــی که 
امروز رونمایی شـــد، یکـــی از تصمیمات 
وزیـــر صنعـــت، معـــدن و تجـــارت، ایـــن 
اســـت که حـــدود ۴9 هزار تاکســـی برقی 
را هم بـــه تدریـــج در یک ســـال آینده به 
شـــرکت های خصوصـــی واگـــذار کند تا 

در چرخه تاکســـیرانی استفاده شود. این 
شـــرکت ها هم با بـــه کارگیـــری رانندگان 
باید برای ایشـــان حقوق ماهانه و مزایا در 
نظر بگیرند و رانندگان در واقع ســـهامدار 
آن شـــرکت ها هـــم باشـــند. ایـــن، روالی 
دقیق و منطقی اســـت و می تـــوان گفت 
از این طریـــق حوزه تاکســـیرانی متحول 
شده و به ســـمت پیشرفت خواهد رفت.

دیگـــر  درخصـــوص  تهـــران  شـــهردار 
عمومـــی  نقـــل  و  حمـــل  بخش هـــای 
پایتخت توضیـــح داد: تکمیل خطوط 6 
و 7 مترو در حال انجام اســـت و خطوط 
جدیـــد 8، 9 و 10 نیـــز در حال برنامه ریزی 
و اجراســـت. بدنه ســـه رام جدیـــد نیز در 
حـــال آمـــاده شـــدن اســـت و در کل رقم 
واگن هـــا بـــه 21 می رســـد. در موضـــوع 
واردات واگـــن، 8 رام واگن کامـــل، 10 رام 
قطعـــات و یـــک هـــزار و 171 واگـــن نیـــز 

داخلی ســـازی 55 درصـــدی می شـــود.
زاکانـــی با اشـــاره بـــه این نکته کـــه تهران 
حدود 10 هزار اتوبوس نیاز دارد، افزود: 2 
هزار و 880 دســـتگاه اتوبوس فعال داریم 
و بزودی ۴00 دســـتگاه نیز اضافه می شود. 
برای واردات 2 هزار و 500 دستگاه اتوبوس 
جدید هم قرارداد بســـتیم. برای ساخت 
2 هزار و 19۴ دســـتگاه نیز قرارداد داخلی 
داریـــم که از مجمـــوع این تعـــداد 2 هزار 
و 69۴ دســـتگاه برقـــی اســـت. همچنین 
پیگیـــری می کنیـــم که یـــک هـــزار و 500 
دســـتگاه اتوبـــوس دوکابین موجـــود، از 
طریـــق شـــرکت های دانـــش بنیـــان به 
اتوبـــوس برقـــی تبدیل شـــود. عـــلاوه بر 
ایـــن مـــوارد، واردات 10 هزار دســـتگاه ون 
برقـــی و 25 هزار دســـتگاه تاکســـی و 100 
هزار دستگاه موتورســـیکلت برقی نیز در 

دســـتور کار قرار دارد.
شـــهردار تهران با اشاره به افزایش بودجه 
حمل و نقل در ســـال آینـــده توضیح داد: 
شـــورای شهر در ســـال جاری تقریباً نیمی 
از بودجـــه را برای حمل و نقل گذاشـــت 
و برای ســـال آینـــده هم 69 هـــزار میلیارد 
تومان اختصاص داده و این رقم با واردات 

خارجی چند برابر خواهد شـــد.

 وزیر صمت: 8 خـــودرو جدید برقی 
بزودی رونمایی می شـــود

عباس علی آبـــادی، وزیر صنعت، معدن 
و تجـــارت، در ایـــن مراســـم، با اشـــاره به 
اینکـــه هشـــت خـــودرو جدیـــد برقـــی را 
بزودی رونمایی می کنیـــم، گفت: تعرفه 
خـــودرو برقـــی را به یک درصد رســـاندیم 
تا ثابت شـــود، دولـــت به فکـــر کمک به 

مردم اســـت.
علی آبـــادی افـــزود: اســـتفاده از خودرو 
برقـــی پشـــتوانه های علمـــی قـــوی در 
دنیا دارد. برقی ســـازی از اهـــداف دولت 
ســـیزدهم به شـــمار مـــی رود و مـــا جزو 
کشـــورهای درجه اول و صاحبنام در این 

زمینه هســـتیم.
وی خاطرنشـــان کرد: درخصوص آلودگی 
محیط زیست می توان گفت خودروهای 
گازســـوز نســـبت به خودروهـــای بنزینی 
مزایایـــی دارنـــد اما در حقیقـــت آنها هم 
در آلودگی هوا ســـهیم هستند. در مقابل 
خودروهـــای برقی این مزیـــت را دارند که 
تولید آلودگـــی نمی کنند. البته مســـائل 
خاص خود را خواهند داشـــت به عنوان 
نمونه شـــهرداری باید به فکـــر چگونگی 
بازیابی باتـــری خودروهای برقی باشـــد. 
در زمینه موضوع باتـــری، تکنولوژی های 

دنیا البته بـــه نتایج خوبی رســـیده اند تا 
از آلودگی محیط زیست جلوگیری شود. 
اگر همـــه ما بـــه موضوع محیط زیســـت 
اهتمـــام نکنیـــم زندگی تلخـــی  در آینده 
خواهیم داشـــت. خودروهایـــی که امروز 
رونمایی می شـــوند تـــا حـــدودی در این 

حوزه مؤثر هســـتند.
علی آبـــادی با بیان اینکه هشـــت خودرو 
جدید برقی را بـــزودی رونمایی خواهیم 
کـــرد، گفـــت: بســـیاری از کارخانه هـــای 
ماشین ســـازی دنیـــا تولیـــد خودروهای 
بنزینـــی را تعطیـــل کرده انـــد. در حـــال 
حاضر تعرفه واردات خـــودرو برقی هم به 
یک درصد رســـیده اســـت و خودروسازها 
مســـئولیت پشـــتیبانی از این خودرو ها را 
بر عهده می گیرند تـــا آرام آرام به فرهنگ 

تاکســـیرانی ما اضافه بشود.

آلودگی هوا مهمترین دغدغه تهران
شـــادی مالکـــی، سرپرســـت ســـازمان 
تاکسیرانی شـــهر تهران در آیین رونمایی 
از تاکســـی های برقی پایتخـــت گفت: از 
ســـال گذشـــته تاکنون ۴هزار دســـتگاه 
تاکســـی فرســـوده پایتخت نوسازی شده 

. ست ا
وی بـــا بیـــان اینکـــه مهمتریـــن دغدغه 
پایتخـــت نشـــینان بـــه موضـــوع آلودگی 
هـــوا مربوط اســـت، افـــزود: اســـتفاده از 
فناوری هـــای نوین مورد تأکیـــد مدیریت 
شهری پایتخت است و تسهیلات ویژه ای 
برای نوســـازی و برقی سازی به تاکسیرانی 
اختصاص خواهد داد بـــه این صورت که 
با تســـهیلات 60 ماهه با سود 8 درصدی و 
با زمان تنفس ســـه ساله، نوسازی ناوگان 

تاکســـیرانی تهران انجام می شـــود.
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وزیر آموزش و پرورش:

 نظام یادگیری مبتنی بر آینده
 در ساخت مدارس مورد توجه قرار گیرد

وزیر آمـــوزش و پرورش بر اســـتفاده از فناوری های نوین 
بـــرای ســـاخت مدارس مقـــاوم و جـــذاب تأکیـــد کرد و 
گفت: جنبـــه عملکـــردی و نظـــام یادگیـــری مبتنی بر 
آینده باید در ســـاخت مـــدارس مورد توجه قـــرار گیرد، 
مدرســـه به جای دالان دانشگاه باید دالان زندگی باشد.
به گـــزارش ایرنـــا، رضا مـــراد صحرایی، در رویـــداد ملی 
مدارس آینده در دانشـــگاه تهران اظهـــار کرد: هر تصویر 
درباره آینده خودمـــان در آیینه آمـــوزش و پرورش دیده 
می شـــود. آینده و آمـــوزش و پرورش 2 عنصـــر غیرقابل 
تفکیـــک از هـــم و معیاری برای ســـنجش آینده اســـت. 
رشـــد فزاینـــده، ســـریع و پیچیـــده، مـــا را دائـــم در میز 

آینده پژوهـــی قـــرار می دهد.
وزیر آمـــوزش و پرورش افزود: مدرســـه جایی اســـت 
کـــه باید یادگیـــری مشـــارکتی در آن رقم بخـــورد و در 
این خصوص جنبه زیســـت محیطی هم اهمیت دارد. 
همچنین باید از فناوری نوین برای ســـاختن مدارس 

مقـــاوم و جذاب بـــرای دانش آموزان اســـتفاده کرد.
صحرایی یادآور شـــد: مدرسه آینده جایی است که باید 
قوه تخیل دانش آموزان تقویت شـــود و دانش آموزان به 
شهروندان مســـئول، متعهد و پاســـخگو تبدیل شوند. 
جنبه دیگر، زیرســـاختی و زیســـت محیطی است که به 

کالبد محیط مدرســـه مربوط می شود.

بودجه بهزیستی  افزایش می یابد
رئیس گروه ســـلامت و رفاه اجتماعی ســـازمان برنامه و 
بودجه با بیان اینکه امســـال اعتبارات بهزیستی حدود 
50 درصد نســـبت به ســـال گذشته رشـــد داشته است، 
گفـــت: همین رویکـــرد در بودجه ســـال آینـــده مدنظر 
ســـازمان برنامه و بودجه اســـت و دولت نیز اعتقاد دارد 

این حوزه باید تقویت شـــود.
 به گزارش ســـازمان بهزیســـتی کشـــور، رضا عوض پور با 
تأکید بر اینکه جمعیت زیادی تحت پوشـــش ســـازمان 
بهزیســـتی هســـتند، گفت: این جمعیت بســـیار محق 
هستند و قانونگذار برایشـــان حقوقی قائل شده و باید 
دولـــت و مجلـــس در کنار هـــم، تلاش و کمـــک کنیم 
که حال دل قشـــر تحت پوشش بهزیســـتی و نهادهای 

حمایتی خوب باشـــد.
 وی بـــا بیان اینکه آثـــار و برکات این کار برای کل کشـــور 
اســـت و حال جامعـــه را خوب می کند، افزود: ســـازمان 
بهزیســـتی طیف گســـترده ای از خدمات را برای جامعه 
هدف چند میلیونی پوشـــش می دهد که این خدمات 

باید تقویت شود.
 

وزیر علوم، تحقیقـــات و فناوری، با تأکید 
بـــر ارتقـــای بهـــره وری در حـــوزه آموزش 
عالـــی، گفـــت: ارتقـــای اعضـــای هیأت 
علمـــی بایـــد براســـاس نقـــش آنهـــا در 

افزایـــش بهـــره وری انجام شـــود.
به گزارش فـــارس، محمدعلی زلفی گل، 
در اجلاس بهره وری در علوم، تحقیقات 
و فنـــاوری کـــه صبـــح روز گذشـــته در 
دانشـــگاه علامه طباطبایی برگزار شـــد، 
بـــا تأکید بـــر ضـــرورت ارتقای بهـــره وری 

در آمـــوزش عالی گفـــت: دانشـــگاه ها و 
پارک های علم و فنـــاوری ظرفیت بالایی 
در زمینه علـــم و فناوری دارند و می توانند 
در زمینه بهره وری گام های بزرگی بردارند 
بـــه طوری کـــه وزارت علـــوم می توانـــد در 
این زمینه محور و مدار شـــود.وی افزود: 
اقدامـــات در زمینـــه بهـــره وری می تواند 
اقتصـــادی، آموزشـــی و ســـرمایه گذاری 
باشـــد. نظام بهـــره وری بـــا تغییـــر افراد 
متأثر نخواهد شـــد و به مسیر خود ادامه 

خواهـــد داد.زلفـــی گل گفـــت: افزایـــش 
بهـــره وری براســـاس مزیت های نســـبی 
موجـــود ازجملـــه وظایـــف وزارت علـــوم 
اســـت. آمایش آموزش عالـــی یکی دیگر 
از روش هایـــی اســـت کـــه بـــه افزایـــش 
بهـــره وری منجـــر می شـــود. بـــرای مثال 
ســـامانه جســـت وجوی آزمایشـــگاه های 
مرجـــع به پژوهشـــگران کمـــک می کند 
کـــه تجهیزات مـــورد نیاز خود را پیـــدا و از 

آنها اســـتفاده کنند.

وزیر علوم تأکیدکرد

 ارتقای اعضای هیأت علمی براساس میزان بهره وری

معـــاون بهداشـــت، درمان و آموزش پزشـــکی 
از اجـــرای پویـــش ملی ســـلامت از اول بهمن 
ماه ســـال جاری با عنوان اطلاع رســـانی تغذیه 
ســـالم، با موضـــوع نمـــک و شـــعار »انتخاب 
همـــه، نمـــک کم، امـــا تصفیه شـــده یـــد دار« 
در کشـــور خبـــرداد و گفـــت: ایـــن پویـــش در 
واقـــع فرهنگ ســـازی مصرف درســـت نمک و 

لبنیات اســـت.

بـــه گـــزارش ایرنا، حســـین فرشـــیدی افزود: 
یکـــی از عواملـــی کـــه ســـبب فشـــارخون بالا 
می شـــود مصرف زیـــاد نمک اســـت و ضرورت 
دارد اســـتفاده از آن در طـــول روز کمتر شـــود.

بـــه گفتـــه وی، در بـــازار انـــواع مختلف نمک 
موجـــود اســـت امـــا نحـــوه تهیـــه و اینکه چه 
اســـتانداردی دارد، مشـــخص نیســـت و تحت 
عنوان نمک دریـــا و غیره عرضه می شـــود. در 

حالـــی که مردم باید آگاه باشـــند کـــه این نوع 
نمک ها قابل مصرف نیســـت و برای سلامتی 
ضـــرر دارند. وی اظهار داشـــت: روزانه مصرف 
حدود ســـه تـــا پنج گـــرم نمک، مجاز اســـت. 
اکنون این رقم در کشـــور حدود 10 گرم است.
فرشـــیدی با بیان اینکه سرانه مصرف لبنیات 
در کشـــور 160 گرم )یک واحد( اســـت، گفت: 

باید لبنیات به ســـبد معیشـــتی اضافه شود.

از اول بهمن آغاز می شود

پویش وزارت بهداشت برای فرهنگ سازی مصرف نمک و لبنیات 

حسین نقی زاده / ایران


